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PROTOKÓŁ NR XXXIX/14 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

26 LUTEGO 2014 ROKU 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2013 roku. 
6. Stan bezpieczeństwa na terenie Gminy Reńska Wieś; 

-  informacja policji na temat bezpieczeństwa na terenie Gminy, 
- informacja zarządców dróg przebiegających przez teren Gminy na temat stanu dróg           
i działań zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na drogach. 

7. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2014, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej Stowarzyszeniu Rozwoju Wsi 

Mechnica, 
- w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczanym do 

sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, sposobu ich 
rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zleconych zadań, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych Gminy Reńska Wieś do 
stanu faktycznego. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
9. Zapytania i interpelacje. 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Obrady XXXIX sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 15 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XXXIX obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska 

Wieś za okres od 30 stycznia do 26 lutego 2014 r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponad to Wójt- M. Wojciechowski uzupełnił informację. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Złożyliśmy wniosek dotyczący otoczenia szkoły związanego ze 

zwiększeniem walorów turystycznych Mechnicy, miejsc związanych z Jakubowym Szlakiem, 

z pielgrzymkami na Górę Św. Anny. Wniosek został wypunktowany spośród wszystkich 
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wniosków najlepiej. Jest na pierwszym miejscu na liście rankingowej są duże szanse, że 

dostaniemy na to pieniądze. 

Zaproponowano Gminie przystąpienie do spółki na bazie Zakładu Usług Komunalnych w 

Baborowie. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Zakładu Usług Komunalnych w 

Baborowie. Ten temat poddam na posiedzeniu Komisji Finansowo- Gospodarczej. Ja, 

generalnie nie jestem entuzjastą przystępowania Gminy do różnych spółek, chyba, że ma to 

ewidentnie odnosić korzyści, ale tutaj, jak na razie z tego, co nam przekazano to korzyści za 

bardzo nie widziałem. 

W sprawie samochodu dla OSP Większyce. Środki na dofinansowanie zakupu nowych 

samochodów dla OSP zostały podzielone i wystarczyły na dofinansowanie do 3 samochodów, 

a wniosków jest 14. W liczbie tych 3 samochodów nie ma Większyc. Natomiast pan 

Borowski powiedział, że czynią starania żeby w tym roku wyborczym z puli z Warszawy 

uzyskać dodatkowe środki ale jakie to będą i w jakiej wysokości i jak potem dzielone to 

dzisiaj nikt nie umiał odpowiedzieć. Na razie sprawa jest w zawieszeniu, wniosek jest złożony 

i czeka dalej. 

Praktycznie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich dla gmin pieniędzy prawie 

nie ma. To właściwie nie powinno się nazywać Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich, a 

powinno się nazywać programem rozwoju rolnictwa bo 90% tych pieniędzy jest dla rolników. 

Jedyny taki punkt zaczepienia, gdzie gminy mogą ewentualnie starać się o pieniądze to jest na 

poprawę bazy turystycznej, tak bym ogólnie powiedział. Być może będziemy tutaj z naszą 

Dębową w związku z tym robić coś. Ale to jest jedyny, taki maleńki fragmencik w tych 

środkach gdzie samorządy mogą starać się o pieniądze. Reszta to dotacje dla rolników w 

większości i jakieś przedziwne szkolenia, które nie wiem, co mają przynieść w konsekwencji, 

ale na te cele planowane są ogromne pieniądze, nawet tak daleko, że  najpierw są pieniądze na 

to żeby przeszkolić firmy, które będą potem szkolić dalej za te same pieniądze. Firma musi 

istnieć już co najmniej 2 lata, więc jeśli ktoś ma już 2 lata firmę szkoleniową to najpierw 

dostanie pieniądze żeby się sam nauczył, a potem będzie uczył też za pieniądze Unii. Dla 

mnie przedziwne rozwiązania i dla większości samorządowców też. Tutaj my mamy mniej do 

powiedzenia, trochę więcej powinien w tej sprawie zrobić rząd. Generalnie ten kto daje 

pieniądze, Komisja Europejska tak żąda i tak dzieli. Dla mnie mało racjonalny sposób 

wydawania pieniędzy. 

Wójt- M. Wojciechowski przedstawił zarządzenia podjęte w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik do protokołu. 

Ponad to Wójt- M. Wojciechowski poinformował, iż: 
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Odbył się przetarg na kupno działki w Komornie. Licytacja była dziwna, z ceny 

wywoławczej, która wynosiła 16.700 zł zwycięzca licytacji wylicytował kwotę 610.000 zł. 

Tak jak było do przewidzenia przedwczoraj pan napisał pismo, że odstępuje od podpisania 

umowy, z powodów niezależnych od siebie. Rozpiszemy drugi przetarg. Oferent stracił 

wadium. Jeżeli będzie postępowanie startujących w przetargu podobne to stracą wadium, a 

potem będziemy widzieli jak to będzie. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 30 

stycznia do 25 lutego 2014 r.  zawiera następujące punkty: 

1.02- Pogrzeb pana Gaha. 

5.02- Zarząd Gminny TSKN. 

9.02- Zebranie roczne OSP Reńska Wieś. 

21.02- Udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. 

22.02- Zjazd gminny TSKN. 

25.20- Udział w części posiedzenia Komisji Finansowo- Gospodarczej. 

W poczcie wpłynęły pisma: 

- informujące o wszczęciu postępowania nadzorczego Wojewody Opolskiego nad uchwałą 

dotyczącą wieloletniego planu gospodarowania zasobem mieszkaniowym Gminy Reńska 

Wieś, 

- wystosowano kondolencje dla pani Gerdy Zorner w związku ze śmiercią pana Paula 

Zornera, który przy pierwszej i drugiej powodzi bardzo naszej gminie pomógł, a był 

Zasłużony dla Gminy, 

- dwa pisma Rad Gmin, z Kobióru oraz Tarnowa Opolskiego proszą aby się przyłączyć do 

zamiarów, które prowadził pan Przewdzienk dotyczące autonomii gospodarczej Śląska, 

- Fundacja Bądź Człowiekiem zwraca się o przekazanie 1% podatku, 

- pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące planowanych kwot długu 

oraz możliwości sfinansowania deficytu określonego w uchwale budżetowej Rady Gminy na 

2014, 

- Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny przysłał pozytywną opinię dotyczącą zmian w 

regulaminie czystości i porządku na terenie Gminy, który będziemy dzisiaj podejmować. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji w 

celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 30 stycznia do 25 

lutego 2014 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna miała swoje 

spotkanie 21 lutego. Tematem posiedzenia była kontrola wykorzystania funduszu sołeckiego 
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w roku 2013. Komisja rewizyjna nie ma zastrzeżeń, co do wykorzystania tego funduszu w 

2013 roku. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała swoje posiedzenie w minioną środę, na którym to członkowie komisji 

odwiedzili wszystkie placówki oświatowe, w których odbywały się zajęcia feryjne. Dzieci 

mogły skorzystać z bardzo bogatej oferty przygotowanej przez organizatorów. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja Finansowo- 

Gospodarcza miała posiedzenie wczoraj. Głównym tematem była propozycja zmian 

budżetowych na ten rok. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi- Joannie Jaroszewskiej, która przedstawiła informację o 

działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2013 roku. 

Informacja o działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2013 roku stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel podziękował za przedstawienie informacji. 

Radna- V. Nabrdalik: Osoby do prac społecznie użytecznych są kierowane z Urzędu Pracy, 

czy to gmina musi wyrazić zgodę na przyjęcie takich osób? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Do końca stycznia przedstawiamy 

plan, zapotrzebowanie ile godzin byśmy chcieli, w jakim okresie czasu i potem jako ośrodek 

sporządzamy listę osób, które mogą być zatrudnione. Osoby, które mogą być zatrudnione jest 

warunek, że muszą korzystać z pomocy społecznej. Potem wybieramy osoby, które pracują. 

Radna- V. Nabrdalik: To nie jest narzucone, tylko ośrodek musi złożyć zapotrzebowanie. 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Zapotrzebowanie składamy my, drugi 

rok zatrudniamy 10 osób. Jest taka grupa sprawdzona. 

Radna- D. Rak: Specjalny zasiłek opiekuńczy, ile wynosi? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: 520 zł, świadczenie pielęgnacyjne 620 

zł. 

Radny- B. Dembończyk: Słyszy się często, że mówią najlepiej być bezrobotnym, idzie do 

Gminy i tak pieniądze dostaje. Ile dostaje taki bezrobotny, który nie wykazuje się, że był w 

urzędzie pracy, nie ma dochodu i chce przeżyć i przychodzi do gminy po pieniądze? Jak ta 

sprawa się przedstawia? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Decyzje są uznaniowe w zależności od 

sytuacji rodzinnej, materialnej, bytowej dlatego, że przyznanie świadczenia zawsze jest 
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poprzedzone wywiadem środowiskowym. Na podstawie wywiadu ustalamy jaka kwota jest 

przyznawana. Jeżeli chodzi o artykuły spożywcze to jest to kwota 130 zł. Nie ma takich osób, 

albo rzadko się zdarzają żeby one nie miały żadnego dochodu z pracy dorywczej, z czegoś się 

trzeba utrzymać, a jeżeli osoby nie koniecznie zawsze piszą prawdę, to już jest inna sprawa. 

Radny- B. Dembońćzyk: Czy my mamy prawo taką osobę zatrudnić? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Nie, zatrudnić nie ma takiej opcji. 

Jedynie na prace społecznie użyteczne. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Możemy jedynie zaproponować prace społecznie użyteczne, 

wtedy za to dostają pieniądze. 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Jeżeli odmówi podjęcia prac 

społecznie użytecznych my możemy wydać decyzję, jeżeli będzie się starał o pomoc, 

możemy wydać decyzję odmowną dlatego, że nie przyjął prac społecznie użytecznych, 

aczkolwiek, prawdopodobnie gdyby się odwołał do SKO to zawsze się bierze dobro strony 

więc jak osoba przedstawi, że jest bezrobotna, nie ma się z czego utrzymywać to SKO uchyli 

tą naszą decyzję. 

Radny- J. Ludwig: Interesowałyby mnie trzy sprawy. Jedna to, jak pani powiedziała plan 

110.000 zł, a wydane 90.000 zł na pobyt osób w domach opieki, pomocy społecznej. Z tego 

co się orientuję w pierwszej kolejności powinna rodzina finansować to, rozumiem, że nie ma 

rodziny, nie ma komu żeby te pieniądze płacić i to obciąża budżet gminy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To są wydatki rosnące. 

Radny- J. Ludwig:  Druga rzecz, fundusz alimentacyjny jeszcze większa kwota. Tam są 

poważne pieniądze. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To państwo daje. 

Radny- J. Ludwig: Rozumiem, że też tych, którzy są zobowiązani, nie da się od nich 

wyegzekwować tych pieniędzy. Czy to jest rola państwa, a my tylko pośredniczymy? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: My mamy małe możliwości bo jeżeli 

komornik nie ma żadnej ściągalności z takiego dłużnika to gmina sama w sobie nie ma takich 

narzędzi żeby ściągnąć należności. Fundusz alimentacyjny jest dotowany, dłużnicy w wyniku 

prowadzonej egzekucji zwrócili 18.000 zł, gdzie 166.000 zł myśmy wydatkowali i poprzez 

komornika, albo po zakończonym okresie wydaje się decyzje o zwrocie, określamy, np. 30 

dni do zwrotu. W ciągu 30 dni musi zwrócić jeżeli nie, to jest upominany, a potem 

wystawiamy tytuł wykonawczy, czasami z tytułu wykonawczego, jeżeli dłużnik miał 

zatrudnienie, musiał się rozliczyć z tytułu dochodów, wraca z urzędu skarbowego jakiś zwrot. 

W 2013 roku to jest kwota 18.883 zł z tego 3.176 zł wpłynęło na konto gminy. Jeżeli jest 
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zwrot to dzielimy na dochody naszej gminy, dochody gminy dłużnika, na odsetki, do budżetu 

państwa. Te kwoty są dosyć małe. 

Radny- J. Ludwig: Umorzono trzy karty niebieskie. Jaki jest powód umorzenia tych kart? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Zaprzestanie przemocy, nie ma 

przemocy. Jeżeli monitorujemy przez cały rok i nie występuje przemoc. Osoba pokrzywdzona 

dostaje informacje, że została umorzona taka karta i w razie gdyby nastąpiła znowu przemoc 

to ma prawo do tego żeby znów ją zgłosić. 

Radny- W. Krybus: Z tych dłużników alimentacyjnych był taki pomysł zabierania im 

samochodów, ale jest możliwość zabierania praw jazdy. Kto o to wnioskuje? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: My prowadzimy postępowanie. My 

wnioskowałyśmy do starosty, który zatrzymuje prawa jazdy.  

Radny- W. Krybus: Czy było to skuteczne? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: My występujemy z wnioskiem o 

zatrzymanie bo dłużnik, np. nie zgłosił się na wywiad alimentacyjny i to już jest dla nas 

podstawa, żeby wystąpić o zatrzymanie, z tym, że z doświadczenia wiemy, że nikt nie 

egzekwuje fizycznego oddania prawa jazdy. Taki dłużnik otrzymuje decyzje, że powinien 

oddać prawo jazdy do starostwa. Dłużnicy tego nie robią więc fizycznie prawo jazdy mają, 

chociaż jest im zatrzymane. Nikt tego nie egzekwuje. 

Radny- W. Krybus: Nie może GOPS wystąpić do Starostwa, czy ta osoba oddała prawo 

jazdy, a jeżeli nie to żeby starostwo to egzekwowało. 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Jest wydana decyzja administracyjna, 

idzie do dłużnika, wydana przez starostę decyzja. Tam jest pouczenie, że on winien oddać 

prawo jazdy w określonym terminie, a on tego nie robi. Była taka sytuacja, że dłużnikowi 

zatrzymali prawo jazdy na nasz wniosek, potem po raz kolejny było postępowanie wobec 

dłużnika, co okres zasiłkowy jest takie postępowanie i on wtedy spełnił te wszystkie warunki, 

przyszedł na wywiad. Zwracaliśmy się o zwrócenie jemu prawa jazdy, odpowiedź ze 

starostwa była taka, że nie ma takiej możliwości bo on tego prawa jazdy nie oddał. Ono było 

zabrane decyzją. 

Radny- W. Krybus: Proszę powiedzieć, coś na temat asystenta rodzinnego, czy u nas są 

rodziny objęte tym? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: W tej chwili nie ma u nas asystentury 

rodziny. 

Radny- W. Krybus: Czy nie ma takiej potrzeby ? 
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Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: W chwili obecnej, nie. Aczkolwiek 

mamy zabezpieczone środki bo pracownik socjalny jeżeli odwiedza rodzinę niewydolną 

wychowawczo stwierdzi, że przydałby się ktoś taki  to wtedy może wystąpić o przydzielenie 

takiego asystenta albo sądownie. 

Radny- Z. Steuer: Kto to wtedy jest? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: My musimy wtedy zatrudnić osobę. 

Radny- W. Krybus: Pytam dlatego, że co raz to częściej widać zły obraz kuratorów 

sądowych w sytuacjach rodzin niewydolnych wychowawczo. Mówi się, takie zdanie, asystent 

rodzinny kosztowałby dużo mniej, niż oddanie go pod opiekę zastępczą. Jak u nas wygląda ta 

współpraca na terenie gminy, między osobami niewydolnymi, a kuratorami? Czy może 

zdarzyć się taka sytuacja, że jest zabierane dziecko, a GOPS o tym w ogóle nie wie? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Tak, może być tak. Jeżeli jest rodzina, 

która jest niewydolna wychowawczo i wiadomo, że tam się źle dzieje to najczęściej my o tym 

wiemy bo pracownicy socjalni poruszają się w terenie i takie rzeczy widać. Czasami my sami 

występujemy z wnioskiem o wgląd do rodziny, bo gdzieś tam zaniedbania występują. Jest 

ograniczenie władzy rodzicielskiej, czy tylko rodzina jest objęta kuratelom, czyli raz w 

miesiącu kurator sądowy ma obowiązek przeprowadzić wywiad w takiej rodzinie. 

Radna- D. Rak: Mam pytanie o szkolenia z Europejskiego Funduszu Społecznego, ponad 

50.000 zł zostało wydane, z naszych, gminnych pieniędzy ponad 5.000 zł . W jakim zakresie 

były te szkolenia prowadzone i jaki jest potem los tych osób, które biorą w nich udział? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Z tego projektu osoby nie znalazły 

zatrudnienia. Mieliśmy podstawowy kurs obsługi komputera, kurs kroju i szycia, kurs 

opiekunki osób starszych, pierwszą pomoc przedmedyczną, trening umiejętności 

komunikacyjnych, doradca zawodowy i psycholog, to jest takie obligatoryjne, że musi być w 

ramach projektu, jeden pan był na kursie operator podestów ruchomych. 

Radny- W. Krybus: Te osoby do ośrodków, typu domy starców, oddaje się jeżeli nie ma 

tego kryterium dochodowego. To znaczy wtedy państwo bierze te osoby pod opiekę, a jeżeli 

są jakieś dochody wyższe niż to kryterium to wtedy powinna się opiekować tą osobą rodzina 

ustawowo zobowiązana. Jest taka sytuacja, małżonek opiekuje się drugim małżonkiem, przy 

w miarę wysokich dochodach, ale potem fizycznie on nie jest w stanie, on oddaje tą osobę 

pod piekę instytucji państwa, czy jemu z automatu będzie się zabierało część dochodów? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Jemu ten dochód nie może przekroczyć 

250% kryterium, jeżeli jest poniżej to on jest zwolniony z tej opłaty. 
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Radny- W. Krybus: Przy tym oddaniu pod opiekę państwa wymagających opieki to 

kryterium jest wysokie. Czy 250% to jest duża kwota? 

Kierownik GOPS w Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska: Na osobę w rodzinie jest 456 zł x2,5. 

Nawet jeżeli jest rencista to rzadko kiedy przekracza. Najczęściej to są osoby samotne, które 

nie mają rodziny, one zostają bez opieki bo jeżeli jest jakaś rodzina to udaje się 

wynegocjować, załatwić częściową opiekę. Na naszym terenie działa Caritas więc są usługi 

pielęgniarskie, są pielęgniarki środowiskowe, najczęściej chodzi tu o sporządzenie zakupów, 

posprzątanie mieszkania. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel podziękował Kierownik GOPS w 

Reńskiej Wsi- J. Jaroszewska za przedstawienie informacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel: W związku z tym, iż 

przedstawicieli zarządców dróg, które przebiegają przez teren naszej gminy zaprosiliśmy na 

godzinę 1500 proponuję przejść do głosowania nad projektami uchwał. 

Ad. 7 Projekt uchwały Nr XXXI/249/14 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały  

Radny- B. Dembończyk: 1.000 zł na opiekę społeczną, czy to są znaczone pieniądze? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Tak, to jest przekazane z budżetu Wojewody na opiekę 

społeczną. Praktycznie, co miesiąc są zwiększane środki o 200 zł, 400 zł. 

Radny- M. Polanik: Gmina nie płaci za pobyt dziecka w przedszkolu, rodzice płacą za pobyt 

dziecka w przedszkolu. Za co my im płacimy te 35.000 zł? 

Wójt- M. Wojciechowski: Ile płacą rodzice, 1 zł za godzinę ponad 5 godzin, a resztę 

wszystko płaci gmina. Kto pokrywa koszty utrzymania przedszkola. Rodzice płacą za 

wyżywienie, jeżeli jest i 1 zł za godziny pobytu ponad normę. 

Radny- M. Polanik: Czy my musimy to zapłacić? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Oczywiście, taka jest niestety śmieszna ustawa, którą zrobiono. 

Będziemy się starali uniknąć opłat.  Procedura jest trochę inna od tego roku. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Sytuacja jest następująca, że dzisiaj rodzic może dać dziecko do np. 

miasta Opola i Opole nam przesyła pismo, że tam i tam odbywa takie dziecko wychowanie 

przedszkolne i musimy płacić. Nie ma trybu odwoławczego. Dopiero ta nowa ustawa mająca 

2, 3 tygodnie, ale będzie obowiązywać od 1 stycznia 2015 roku, że po naborze, jeżeli się 

stanie sytuacja taka, że dyrektor przedszkola wykaże, że 2, 3, 5 dzieci nie ma miejsca w tym 

przedszkolu, wówczas informuje wójt gminy, że dla następujących dzieci nie ma miejsca, 

wówczas wójt gminy ma obowiązek poinformować, że wskazuje inne przedszkole na terenie 
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gminy i rodzic może powiedzieć tak, mnie to przedszkole nie interesuje bo, np. za krótko jest 

otwarte, albo inna sprawa jeszcze i zawsze będzie wybór po stronie rodziców. Tak się kółko 

zamyka. 

Radny- M. Polanik: Jak oni naliczają tę kwotę? Czy my wiemy ile kosztuje, np. godzina 

pobytu dziecka w przedszkolu w Opolu? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Wydatki bieżące na jedno dziecko w budżecie danej gminy, danego 

przedszkola. Może być różna kwota. Dla 3, 4 dzieci za kwartał ostatni 2013 roku, 7.800 zł 

musimy zapłacić. 

Radna- V. Nabrdalik: Kiedy wójt wskaże to przedszkole zastępcze i rodzic się nie zgodzi, to 

co wtedy? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Ma prawo się nie zgodzić, bo powie, że jest godzinę za krótko 

otwarte. Zawsze po stronie rodzica będzie decyzja. 

Radny- W. Krybus: Czy 35.000 zł to jest do końca roku szkolnego, albo kalendarzowego? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Do końca roku kalendarzowego, te dzieci są określone, jest 

rok urodzenia, wiemy, że one pójdą dalej. 

Z-ca Wójta- J. Domek: W tej chwili robimy taki przegląd, bo też mniej więcej wiemy w 

jakich placówkach mamy dzieci też spoza trenu gminy i na dzień dzisiejszy wiemy, że jest 

kilkoro dzieci w związku z tym, my też takie noty wyślemy do innych gmin, do Kędzierzyna- 

Koźla, z gminy Cisek są dzieci w przedszkolu w zerówko-przedszkolu w Długomiłowicach. 

Kij ma dwa końce, bardzo duży nacisk jest dyrekcji i władz Ciska, że mamy w tej chwili 5 

dzieci w klasie VI w Długomiłowicach, gdzie od ponad 10 lat dzieci szły do I gimnazjum. Z 

wczorajszej informacji pani dyrektor wiem, że te dzieci z dużym prawdopodobieństwem 

przejdą do gimnazjum w Cisku. Z czym to jest związane to wiemy, subwencja oświatowa. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Generalnie dzieci z Zakrzowa, czy Sukowic mają do szkoły 

podstawowej w Długomiłowicach o wiele bliżej niż u siebie, natomiast do gimnazjum już 

mają bliżej u siebie. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu jednogłośnie 

przyjęto uchwałę (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXIX/250/14 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu jednogłośnie 

przyjęto uchwałę (15 głosów „za”). 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził 10-cio minutową przerwę w obradach. 

Obrady sesji wznowiono o godz. 1510. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel powitał Komendanta Powiatowego Policji w 

Kędzierzynie- Koźlu- insp. Ireneusza Jaroszyńskiego, Komendanta Komisariatu Policji w 

Koźlu- podinsp. Dariusza Hatys, Kierownika Rejonu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad w Kędzierzynie- Koźlu- Bogusława Pilcha, Dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Opolu- Bogdana Poliwodę, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych- 

Arkadiusza Kryś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Komendantowi Powiatowemu Policji 

w Kędzierzynie- Koźlu- insp. Ireneuszowi Jaroszyńskiemu, który przedstawił informację w 

formie prezentacji na temat wydarzeń, przestępstw kryminalnych, stanu bezpieczeństwa i 

porządku na drogach na terenie Gminy Reńska Wieś. 

Zaprezentowano nagranie z kamery przemysłowej rejestrującej wypadki samochodowe na 

skrzyżowaniu dróg krajowych nr 45 i nr 18 oraz drogi  wojewódzkiej nr 418. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Kierownikowi Rejonu Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Kędzierzynie- Koźlu- Bogusławowi Pilch, który 

przedstawił informację na temat robót wykonanych na terenie Gminy Reńska Wieś w latach 

2011- 2013 w celu poprawy stanu bezpieczeństwa dróg, stanowiącą załącznik do protokołu. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Na ten rok 2014 planowane są 

tylko i wyłącznie roboty z bieżącego utrzymania dróg. Nie ma żadnych przeróbek, żadnych 

budów, nie ma też w planie przebudowy skrzyżowania w Reńskiej Wsi na rondo. Na ten rok 

zaplanowano remonty cząstkowe nawierzchni chodników w miejscowości Długomiłowice na 

ciągu od ul. Naczysławskiej, lokalne miejscowe remonty i na chodniku w Pokrzywnicy tam 

gdzie są studnie kanalizacji deszczowej w pobliżu tych studni. To zaplanowaliśmy na ten rok. 

Zaplanowaliśmy również wyznaczenie przejścia dla pieszych w Reńskiej Wsi na wysokości 

boiska, to przejście planujemy usytuować na wysokości ul. Spokojnej, ale pod warunkiem, że 

zostanie wykonane oświetlenie przejścia wtedy jesteśmy w stanie wykonać to przejście. Nie 

ukrywam, że na ten rok planujemy tylko i wyłącznie oznakowanie poziome i znaki pionowe 

mówiące o przejściu dla pieszych. Docelowo rozpatrzymy, jak będzie wykonane oświetlenie, 

oznakowanie przejścia sygnalizacją świetlną. Jeżeli chodzi o rondo. Budowa tego ronda jest 

na bardzo krótkiej liście likwidacji miejsc niebezpiecznych zdaniem Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych, ale na dzień dzisiejszy nie mamy, ani możliwości, ani środków finansowych 

z centrali, które pozwoliłby realizować to zadanie. GDDKiA posiada opracowaną 

dokumentacje na przebudowę ronda, co prawda niektóre uzgodnienia uległy, że tak powiem 
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przeterminowały się, ale to jest kwestie potem, ewentualnej korekty, czy zmiany, nie trwa to 

długo. Decyzje środowiskowe mamy przedłużone do 2016 roku. O ile tylko będą na to środki 

i zgoda z centrali na wykonanie ZRID- u wtedy w trybie pilnym przystąpimy do budowy 

ronda. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Opolu- Bogdanowi Poliwoda. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Jeżeli chodzi o gminę Reńska Wieś to na terenie 

gminy Reńska Wieś zarządzamy jedną drogą wojewódzką, nr 418. Jest tej drogi na terenie 

gminy 2km i niecałe 200 m. W skali dróg wojewódzkich, którymi zarządzamy na terenie 

województwa to jest około 2%. Takie też te wydatki samorządu, 2% z budżetu przekazywane 

jest na utrzymanie dróg. Od kilku lat nie ma na tej drodze gruntownego remontu. Mimo 

zabiegów, przez kilka kolejnych lat pan Wójt Wojciechowski ale, tak jak powiedziałem, w 

skali tych potrzeb, które są w skali województwa, takich skromnych możliwości budżetu 

wojewódzkiego, w latach wcześniejszych, pod koniec roku 2008 wspólnymi siłami, na 

zasadzie współpracy z gminą udało się przebudować odcinkami chodnik w ciągu tej drogi. On 

nie jest cały na terenie gminy przebudowany ale to co się udało zrobić jest znaczące. Rok 

ubiegły był bardzo skąpy, jeżeli chodzi o możliwości budżetu województwa i na drodze 

wykonaliśmy tylko remont cząstkowy i zamontowali przenośny wyświetlacz prędkości. Ten 

rok zapowiada się trochę lepiej. Z jednej strony zima nas oszczędza, zostaną środki zarządcy 

dróg. Nadal nie mamy zadania inwestycyjnego w Reńskiej Wsi, natomiast w szerszym 

zakresie idziemy z pracami bieżącego utrzymania, czyli remont cząstkowy, te wszystkie 

nierówności, które są na drodze, dziur nie ma ale są nierówności, więc to zostanie 

zlikwidowane. W ramach bieżącego utrzymania zostanie, wyznaczone przejście dla pieszych 

obok sklepu, w ramach tych prac będzie tam obniżony krawężnik. Oddział Terenowy Opole 

jest tutaj w kontakcie z panem Wójtem. Wykonawca, który na terenie gminy będzie 

wykonywał roboty brukarskie to tam wykonać, będzie to zdecydowanie jednostkowo tańszy 

wykonawca. Zostaną odnowione przejścia dla pieszych, zostały odnowione linie separacyjne i 

to tyle i aż tyle, bo tak jak mówiłem 2 km 200 m na terenie jednej gmin. Podejrzewam, że to 

państwa nie satysfakcjonuje i ta wcześniejsza korespondencja, która tutaj była, dążyliśmy 

wszyscy do ograniczania ruchu, ponieważ droga łączy dwie drogi krajowe. Dążyliśmy do 

ograniczenia ruchu, takich możliwości po stronie województwa nie ma. Jest to droga 

wojewódzka, jest to droga publiczna i każdy może z niej korzystać. Natomiast gdyby udało 

się doprowadzić do sytuacji takiej, gdzie wspólnymi siłami, na pewno sam budżet 

województwa nie weźmie tego ciężaru na swoje barki, jeżeli wspólnymi siłami udałoby się 
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dokończyć przebudowę chodnika i odnowić nawierzchnię w Reńskiej Wsi to moglibyśmy 

wspólnie iść w kierunku takim aby przekształcić drogę na drogę gminną. Państwo wtedy 

sobie postawicie tutaj znak taki jaki chcecie, czy to będzie 5 ton, czy to będzie 10 ton. Jest 

wyprowadzony ruch ciężarowy, który mimo wszystko na tym odcinku, mimo oznakowania 

się pokazuje na tym odcinku. Wydaje mi się, że byłby to dobry kierunek. Taką odpowiedź 

udzielił państwu, pan Marszałek Kostuś, w grudniu ubiegłego roku. Gmina, pan Wójt 

Wojciechowski proponował wprowadzenie do budżetu województwa, przebudowy tej drogi, 

koszty są oszacowane na ok. 1.000.000 zł. Od  dwóch lat z uwagi, z jednej strony na bardzo 

duże potrzeby, a z drugiej strony skąpe możliwości finansowe, Zarząd Województwa przyjął 

taką uchwałę, która zmierza do przyśpieszenia pewnych zadań na sieci dróg wojewódzkich 

ale one wymagają wkładu własnego i dofinasowania ze strony gminy, której to bezpośrednio 

dotyczy. Jeżeli jest taki wkład, jeżeli jest wola wypracowania łatwiej to zadanie wprowadzić 

do budżetu. Proszę zrozumieć też radnych wojewódzkich, którzy mają do wyboru 250, 300 

zadań oczekujących w kolejce, pada pytanie dlaczego robimy tu a nie tu, tu a nie tu, a 

wszędzie po prostu się nie da. Myślę, że to tyle z mojej strony. Można wyrazić zadowolenie z 

tego powodu, że w tej analizie wypadkowości drogi 418 nie było, więc ja rozumiem, panie 

Komendancie, że tam nie było ani zdarzeń, ani kolizji, ani wypadku. Tak, że bezpieczeństwo 

na drodze jest, komfort jazdy jest może mniejszy. Są nierówności nawierzchnia wymagałaby 

odnowy to kosztuje, a na to w budżecie województwa na chwilę obecną pieniędzy nie ma. 

Kierowcy wolniej jeżdżą. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Dyrektorowi Powiatowego Zarządu 

Dróg w Kędzierzynie- Koźlu- Arkadiuszowi Kryś, który przedstawił informację dotycząca 

dróg powiatowych na terenie Gminy Reńska Wieś stanowiącą załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel otworzył dyskusję nad tematem. 

Mieszkaniec Sołectwa Reńska Wieś- H. Kubina:  Chciałem się ustosunkować do tego, co 

pan powiedział, że tam nie było zabitych na tym skrzyżowaniu. Film ten dotyczył ostatnich 4 

lat i wielu uczestników wypadków jest przejeżdżających, jest to człowiek, który jedzie od 

granicy do Katowic, albo z Opola do Wodzisławia i uczestniczy w wypadku, zabierają go do 

szpitala i my nie wiemy, czy on umarł, czy w jakim on jest stanie. Po za tym dotyczy to 

ostatnich 4 lat. Wiem, na pewno, że zginęli ludzie z nowosądeckiego, którzy wjechali busem 

wprost pod tira z burakami. Tych osób, te dane nie są do końca pełne. Chciałem się 

ustosunkować, bo mnie najbardziej interesuje droga wojewódzka, nr 418. Mnie bardzo 

interesuje ta długość, którą pana podał 2200 m, bo nam się wydaje, że to jest jakiś naciągany 

kilometr przez Reńską Wieś bo tam jest kawałek zrobiony. 
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Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Mówiłem o odcinku, który jest w granicach 

Reńskiej Wsi. 

Mieszkaniec Sołectwa Reńska Wieś- H. Kubina:  Jeżeli chodzi o ten chodnik, który jest do 

zrobienia przy drodze wojewódzkiej nr 418, dzisiaj przeszedłem krokami. Moich kroków nie 

metrowych jest 438 kroków. To jest chodnik, który trzeba tam zarobić. Jest w fatalnym stanie. 

Mieszkańcy kleją go betonem, tam gdzie jest dziura, żeby sobie ktoś nie połamał nóg, albo 

rowerem nie wpadł, bo ludzie boją się jechać drogą, jadą chodnikiem. Tym chodnikiem idą 

ludzie starzy, idą dzieci do szkoły, o przejściu dla pieszych już pan powiedział, to już to 

zostawię, w każdym bądź razie przejście dla pieszych przed gminą, nieraz można stać 4, 5 

minut aż się ktoś zatrzyma. Kierowcy uważają, że na wsi przejście dla pieszych się nie 

należy. Należy się w mieście, gdzie kultura jest średnia, natomiast na wsi tego nikt nie 

przestrzega. Ograniczenie szybkości dla tirów, jest 40 km jest przez Reńską Wieś. Jest 

nagminnie nieprzestrzegane i nikt tego nie egzekwuje od kierowców. Zresztą policja na 

zebraniu wiejskim powiedziała wyraźnie, jest to dano nam na odczepnego i nie do końca to 

było przemyślane, bo o ile ja widzę, że ten nieoznakowany, policyjny wóz zatrzymuje 

samochody osobowe to jeszcze przez 20 lat nie widziałem żeby zatrzymywali tira. Drogówka 

wyraźnie powiedziała, że jeżeli jest 40, to kierowca może jechać 50 bo takie, podobno są 

zwyczaje w województwie opolskim, że 20% może jechać więcej, więc to może dać 30, żeby 

on jechał 40. Dla mnie to są takie kurioza, nie jasne dla ludzi i nie do końca zrozumiałe. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: To jest jasne i proste, każdy kierowca tira ma radio 

CB i on się pyta w eterze, „jak ścieżka na Reńską Wieś”, a kolega odpowiada, „że czysto” to 

on jedzie, a kierowca samochodu osobowego nie ma tej informacji. 

Mieszkaniec Sołectwa Reńska Wieś- H. Kubina:  My, jako mieszkańcy uważamy, że 

wszyscy odpowiedzialni za to skrzyżowanie i na tym filmie widać tylko te stłuczki, które 

faktycznie doszło do nich, a ile było takich, że o włos się rozminęli, prawie się otarli i 

pojechali każdy w swoim kierunku. Takich zdarzeń mogło być kilkadziesiąt jeśli nie więcej. 

Na drodze wojewódzkiej 418, stłuczka w ostatni poniedziałek, ile stłuczek było przy skręcie 

do Dina. Nie wiem dlaczego tam dużo ludzi przyjeżdża od strony Koźla, skręcają w lewo i ten 

albo w ostatniej chwili ocierając się o niego go omija albo uderza w niego. Wypadek na 

początku  Reńskiej Wsi kiedy były dziury, one teraz są poklejone, te dziury od czasu do czasu 

są i to nie jest długi okres zanim ktoś to raczy pokleić, zatrzymał się przed tymi dziurami, bo 

tak wszyscy robili i omijali je, zatrzymał się jechały za nim dziewczyny, uderzyły w niego 

spadł na dół. To są tylko przypadki, że tam nie doszło do wypadku śmiertelnego. Tu, my jako 

mieszkańcy byśmy prosili żeby to jak najszybciej było załatwione. Nam się wydaje, że może 
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jakieś animozje są miedzy Urzędem Gminy a Zarządem Dróg Wojewódzkich i może jeden, 

drugiemu robi sobie na złość, a to nie nasze, a to nie wasze, a to my się nie dołożymy, a 

pomiędzy tym są ludzie, konkretni ludzie, mieszkańcy. Ogólnie czują się tutaj zagrożeniu. Już 

pan, powiedział, że będzie przejście na Orlik i jeśli ja powiem, że tam jest Orlik, tam jest 

stadion, tam jest bar, i tam nie ma przejścia dla pieszych to ja nie wiem gdzie my mieszkamy, 

w jakim Afganistanie, żeby nie obrazić Afganistanu. To jest droga gdzie jest ograniczenie 

70km/h. Prosiłbym żeby to poważnie potraktować i w końcu załatwić. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozpocznę od dróg krajowych. Wiemy, że jest dokumentacja, że 

czekamy na to rondo, wiemy dobrze, że tak długo dopóki nie będzie pieniędzy to pewnie to 

rondo budowane nie będzie, ale ponieważ jest dokumentacja, mam nadzieję, że okres 

oczekiwania nie będzie wieloletni, a może kilkuletni. Co do przejścia, jesteśmy po spotkaniu 

z panem Pilchem, postaramy się doświetlić to miejsce, w którym to przejście ma być 

ustanowione i mam nadzieję, że w tym pierwszym półroczu, tak jak było obiecane uda się 

zrealizować. Przy czym rozumiem, że ta droga na razie nie będzie zamknięta, jak zrobimy tak 

jak żeśmy uzgadniali, ten wyjazd z tej drogi na razie będzie. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Generalnie, moim marzeniem 

byłoby to, żeby tę drogę, ulicę Spokojną zamienić na ciąg pieszo- rowerowy, ponieważ 

aktualnie tak tam jest, że jest wyjazd z drogi, jest przejście dla pieszych, to co pan zauważył, 

bar powstał, coś innego powstało, droga ta jest w terenie zabudowanym powstanie wiele 

obiektów, które nie za bardzo tak się mają, powstanie tych obiektów powoduje, że ten ruch 

jest w związku z tym, najlepiej by było, żeby ta ul. Spokojna była wyłączona z ruchu. Na 

dzień dzisiejszy nie da się wyłączyć, bo tego też się nie wyłączy tak ad hoc, dlatego 

chciałbym na ul. Spokojnej od strony Reńskiej Wsi do centrum, bardziej Reńskiej Wsi te 

przejście dla pieszych pod warunkiem, że będzie bardzo dobrze oświetlone. Jeżeli jeszcze 

mogę dodać o Reńską Wieś, o skrzyżowanie, więc na liście Generalnej Dyrekcji Oddziału 

Opolskiego te skrzyżowanie jest na 2 miejscu na tej liście, bo pierwsze jest tzw. grzybek na 

Niemodlin jak się jedzie, gdzie tam dochodzi do znacznie większe ilości zdarzeń, są 

autentycznie w ostatnich latach, są śmiertelne wypadki, następne skrzyżowanie, które jest na 

liście priorytetowe jest Reńska Wieś. Generalna Dyrekcja Oddział Opole czyni wszystko żeby 

to było możliwe do wykonania jak najszybciej celem wykorzystania istniejącej dokumentacji 

i zlikwidowania ewentualnych zagrożeń. Na dzień dzisiejszy środków z centrali nie mamy. 

Radna- D. Rak: Mam pytanie odnośnie przejścia. Pana zdaniem doświetlenie tego przejścia, 

wystarczy? 
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Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Mówimy w tej chwili o 

przejściu dla pieszych o wykonaniu nowego przejścia dla pieszych, gdzie musi być 

oświetlone w ślad za tym znaki pionowe, które będą mówiły o tym, że kierowca się zbliża do 

przejścia dla pieszych i mieszkańcy też będą wiedzieć, dlatego będą znaki „stop”. 

Radna- D. Rak: Też są znaki „stop” jak się od strony Głubczyc jedzie informacja zwolnij i 

efekty widzieliśmy na tym filmiku. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Do wszystkiego możemy 

powiedzieć, jakkolwiek, czegokolwiek nie zrobimy to jeżeli kierowcy, czy uczestnicy ruchu 

nie będą tego, czy czegokolwiek przestrzegać to nigdy nie będziemy bezpieczni. 

Radna- D. Rak:  Proszę powiedzieć, bo wspomniał pan, że ma być sygnalizacja świetlna, 

takie są ewentualne zamierzenia, czy to w jakimś przedziale możemy tego oczekiwać? 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Na ten rok na pewno tego nie 

będziemy robić. Natomiast w przyszłości bo być może da się wyłączyć tę ulicę, zrobić ciąg 

pieszo- rowerowy i w przyszłości, uważam, że należałoby tam zrobić sygnalizację świetlną 

dla większego bezpieczeństwa użytkowników ruchu. Musicie sobie państwo, zdawać sprawę, 

niejednokrotnie wykonanie przejścia dla pieszych wcale nie gwarantuje bezpieczeństwa dla 

tego pieszego ponieważ pieszy czuje się bezpieczny i nie zwraca uwagi na przejeżdżające 

pojazdy. Bardzo często brak tego przejścia jest lepszym bezpieczeństwem dla pieszego bo 

pieszy chcąc przekroczyć tę drogę to stara się obrócić w każdą stronę ileś razy za nim 

przekroczy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli chodzi o drogę wojewódzką. Panie dyrektorze pan ładnie 

powiedział, że ok. 2% długości dróg stanowi ta droga to jeżeli 2% to myślę, że jakby w 

budżecie to było też 2% to by to dawno było zrobione.  

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Panie Wójcie jakie budżety pan porównuje? Trzeba 

rozróżnić budżet inwestycyjny. Budżet inwestycyjny to są inne pieniądze. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pan dyrektor mówił o priorytecie, którym jest ileś tam tych zadań. 

Ja pisałem w piśmie do Zarządu Województwa i do pana do wiadomości też, że jeżeli Zarząd 

Dróg Wojewódzkich wykona remont nawierzchni tej drogi, zrobi to, co trzeba na tej drodze to 

my byśmy byli w stanie tę drogę przyjąć. Dla mnie jakbym był zarządcą dróg wojewódzkich  

to byłby priorytet, pozbycia się drogi. Wydałbym ten 1.000.000 zł zrobił to tak jak trzeba i 

przekazał gminie i mam problem z głowy. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Panie Wójcie, pan zna ostatnią odpowiedź. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Znam.  

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Ja nie mogę podejmować decyzji. 



16 
 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozumiem, że pan nie jest Zarządem Województwa. Te decyzje 

zapadają na Zarządzie Województwa. Myślę, że coś do powiedzenia pan ma w tej sprawie, bo 

inaczej to by źle było. Z wypowiedzi pana wynika, że w tym roku nie możemy się 

spodziewać niczego poza przejściem do sklepu i jakimiś doraźnymi remontami. Rozumiem, 

że pan tam przejechał za nim przyszedł tutaj. Jest tam odcinek chodnika, między wjazdem do 

straży pożarnej, a tym od ronda który został zbudowany do początku miejscowości tam jest 

ok. 400 m. Może by tu pomyśleć nad tym. Ten ruch pieszych z Reńskiej Wsi do Koźla jest 

naprawdę duży, a w sezonie letnim na Dębową bardzo duży. Myślę gdyby tutaj pomyśleć, 

żeby nawierzchnię tego chodnika zmodernizować to by trzeba zrobić. W obrębie 

miejscowości, w siedzibie gminy jeszcze taki chodnik, ja nie wiem, czy znajdziemy jeszcze w 

województwie siedzibę gminy, gdzie przy drodze wojewódzkiej jest taki chodnik. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Z 200 miejscowości znajdziemy takich. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W siedzibie gminy. Mówię o siedzibie gminy, myślę, że nie 

znajdziemy miejscowości będących siedzibą gminy, myślę, że takiego chodnika przy drodze 

wojewódzkiej nie znajdziemy. Może by trzeba rozważyć to. Tę propozycję, że gmina 

przejmie tę drogę po remoncie, myślę, że to powinien być przede wszystkim priorytet. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Też tak uważam. Natomiast remont tego chodnika 

jest możliwy w tej chwili na dzień dzisiejszy tylko na zasadach, które przyjął Zarząd 

Województwa Opolskiego. Deklarację finansową o partycypacji w kosztach, wniosek do 31 

sierpnia, wówczas takie zadanie może być wprowadzone do budżetu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ja już chciałem wystąpić do Wojewody o zbadanie w trybie 

nadzoru tej uchwały Zarządu Województwa, ale wstrzymałem się. 

Dyrektor ZDW w Opolu- Bogdan Poliwoda: W całej Polsce tak jest niestety. Samorządy 

wojewódzkie, samorządy powiatowe otrzymały w prezencie drogi natomiast nie otrzymały 

środków. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gminy też otrzymały drogi w prezencie i też mają swoje zadania. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Wcześniej jak była subwencja drogowa to jeszcze ta 

subwencja jakoś wyglądała. W tej chwili należy się utrzymać z dochodów własnych. A 3 lata 

temu mieliśmy kryzys i się okazało, że dochody własne zmalały i nadal maleją i w 

konsekwencji musieliśmy ograniczać wydatki. Remont chodnika jest wydatkiem bieżącym, 

proszę zrozumieć też zarządzających, że mając do wyboru podniesienie deficytu budżetowego 

to najpierw podejmie ten ciężar finansowy. Pieszy w ogóle tutaj nie idzie, rower jedzie. Bo 

takich miejscowości będzie 200 przy drogach wojewódzkich. Tutaj ma chodnik, tylko w złym 

stanie. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  W takim stanie, że po nim się nie da ani iść, ani jechać. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Ja jechałem, ludzie spacerowali. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gdzie mieli iść po drodze, drugie wyjście po drodze albo tym 

chodnikiem. Proszę to rozważyć. Stawianie sprawy w ten sposób, w odpowiedzi do gminy, to 

odpowiedź była taka jak pan tutaj mówi. W odpowiedzi już do mieszkańców gdzie pan 

Kostuś się podpisywał to mówił tylko i wyłącznie przy udziale gminy. Wykluczał wszelką 

możliwość wykonywania czegokolwiek z budżetu Województwa. Ja myślę, że to tak nie 

można stawiać sprawy. 

Jeżeli chodzi o drogi powiatowe jestem umówiony ma pojutrze rano z panią Starostą, panią 

Radną Powiatową i z panem Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Prawdopodobnie pani 

Starościna twierdzi, że jakieś środki zostały znalezione. Ja będę jako priorytet stawiał remont 

ulicy Polnej w Poborszowie i przejęcie tego odcinka na rzecz gminy. Chodzi o ten odcinek od 

obwodnicy do dawnej krajówki. Ta droga jest też w kiepskim stanie i jeżeli powiat ją 

wyremontuje to my ją przejmiemy. 

Radny- Z. Steuer: Chciałem się odnieść do naszego nieszczęsnego skrzyżowania, które 

nazwałbym przeklętym skrzyżowanie. Żeby podsumować chciałbym zapytać, ile jeszcze ludzi 

musi zginąć, żeby ta zła wola bo tak to odczytuję, ta zła wola w jakiś sposób została 

przerwana. Tak się składa, że tydzień temu byłem w Austrii, w Czechach widziałem 

skrzyżowanie, rondo, które jest wykonane z takich barierek i w środku był nasypany tłuczeń. 

Jeśli nie stać nas na Mercedesa, kupmy tańszy samochód. Może z tym skrzyżowaniem coś 

trzeba zrobić. To, że do oznakowania tego skrzyżowania nie ma zastrzeżeń to wcale nie 

znaczy, że mamy pozwolić żeby ludzie ginęli w majestacie prawa. 

Mieszkaniec Sołectwa Reńska Wieś- H. Kubina:  Chciałem jedną rzecz powiedzieć. Widzę, 

że pan Dyrektor Dróg Wojewódzkich patrzy na nas przychylnie, nie chcę psuć atmosfery. 

Mam tu pismo z 29 czerwca 2012 roku, podpisał to Tomasz Kostuś, „zły stan techniczny 

drogi wojewódzkiej nr 418 przebiegającej przez miejscowość Reńska Wieś jest mi znany. W 

celu zapewnienia odpowiedniego standardu technicznego przedmiotowej drogi konieczne jest 

wykonanie sfrezowania istniejącej nawierzchni, a następnie położenie nowej warstwy 

wiążącej i ścieralnej, właściwym byłoby również wykonanie remontu chodnika. Szacunkowy 

koszt tego zadania wynosi 1.000.000 zł. Zgodnie ze wstępnymi prognozami środki na bieżące 

utrzymanie w 2013 roku będą jeszcze mniejsze niż w 2012, co spowoduje iż Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Opolu będzie realizował tylko doraźne remonty ubytków na sieci dróg, 

które mogą bezpośrednio wpływać na pogorszenie bezpieczeństwa ruchu drogowego, w 

związku z powyższym wykonanie kompleksowego remontu na drodze wojewódzkiej nr 418 
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w miejscowości Reńska Wieś będzie mogło zostać przeprowadzone dopiero po 2013 roku 

pod warunkiem znacznego zwiększenia poziomu wydatków na takie przedsięwzięcia.” 

Przychodzi rok 2014 otwieram gazetę, Nową Trybunę Opolską i widzę, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Opolu przewiduje w przyszłym roku, czyli w tym, dwie drogi w regionie 

Kluczborka i Olesna, to jest 11 km za 10.000.000 zł. Chciałbym przeczytać, co tam będzie 

wykonane. Jest napisane: „nawierzchnie obu dróg są już w fatalnym stanie, dziurawe, z 

koleinami, mówi Jarosław Woźniak, wzmocnimy je, poszerzymy jezdnie do ponad 6 metrów, 

dobudujemy pobocza, wyremontujemy rowy, przebudujemy zjazdy i skrzyżowania w 

rozbudowywanych odcinkach zostaną wyposażone też w urządzenia bezpieczeństwa ruchu, 

pojawią się tam, m.in.,  radary do mierzenia prędkości, urządzenie będzie też potrafiło liczyć 

pojazdy. Patrząc na te 10.000.000zł na te 11 km z takim zakresem robót to wydaje mi się, że 

ten nasz 1.000.000 na ten kawałeczek to jest troszkę naciągany. Jeśli droga my być 

sfrezowana i kawałek chodnika to jest przesadzone. 

Radna- I. Mainka: Pytanie do pana Dyrektora z Dróg Krajowych, chciałam zapytać, kiedy 

mieszkańcy Pokrzywnicy mogą spodziewać się realizacji budowy chodnika? Chodnika na 

niewielkiej długości,  ok. 400m. Byłby ten chodnik bardzo przydatny bo on prowadzi do 

dużej dyskoteki, gdzie wieczorami w godzinach nocnych przemieszcza się wiele młodzieży. 

Uważam, że ten odcinek chodnika powinien zostać wybudowany zanim dojdzie do jakiejś 

tragedii bo przemieszczają się tam w dniach, kiedy odbywa się dyskoteka naprawdę duże 

grupy. Ten brakujący odcinek w Pokrzywnicy od skrzyżowania do dyskoteki Acropolis. On 

jest planowany od lat. Tam powstała nowa dyskoteka i jest wzmożony ruch i należałoby to 

mieć na uwadze. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: W tej chwili nie odpowiem 

pani, kiedy to będzie dobudowane. Jest to inwestycja, a na inwestycje trzeba mieć środki. 

Radna- I. Mainka: Od ponad 20 lat czekamy na to. 

Sołtyska Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: 25 lat temu został zbudowany ten odcinek 

drogi i wtedy miał być zbudowany chodnik. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Na dzień dzisiejszy, na ten rok 

na pewno nie będzie. Myśmy mieli wniosek sołectwa został przekazany do GDDKiA. Droga 

na tym odcinku w planie działań na sieci drogowej, który poszedł do GDDKiA w Warszawie 

Oddziału Opolskiego zakłada remont tej drogi łącznie z wymianą nawierzchni, coś 

podobnego jak na drodze nr 45 na lata 2017- 2018 w takim okresie czasu spodziewać się 

można. Na dzień dzisiejszy to nie jest tylko wybudowanie chodnika. Ten chodnik biorąc tylko 

do ul. Gościęcińskiej, przepust jest nienormatywny, który staramy się przebudować i też nie 
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możemy dostać na to środków, tam trzeba będzie częściowo kupować grunty. Na tej części, 

którą chcecie, gdzie mówicie o tym chodniku trzeba wyrzucić linię energetyczną, trzeba 

wyrzucić słupy, zarurować częściowo ten taki rów. W najbliższym okresie czasu nie mogę 

obiecać państwu, nic, w następnym roku, w przyszłym roku. Powiem coś podobnego, że 

może należy z panem Wójtem, że być może ktoś wykona dokumentację, zrobić kanalizację i 

wtedy znacznie szybciej można by przyśpieszyć budowę tego chodnika. Coś podobnego, jak 

robiliśmy swego czasu w Poborszowie, a robiliśmy takie zadanie, czy robiliśmy między 

Większycami, a Komornem. 

Radny- M. Polanik: Najpierw o drogach krajowych, tak jeszcze króciutko, o skrzyżowaniu 

w Reńskiej Wsi, przeraża mnie to, że dopytujemy się ilu ludzi tutaj zginęło. Ja myślę, że te 

dowody, które tu żeśmy widzieli są na tyle drastyczne i to są na tyle silne argumenty żeby w 

tym kierunku tu działać. To jest tyle odnośnie skrzyżowania w Reńskiej Wsi. Co do dróg 

krajowych. Ja jestem z Kamionki, ja pisałem, nieraz pismo do GDDKiA odnośnie 

oznakowania odcinka Mechnica- Stradunia, gdzie systematycznie dochodzi do wypadków. 

Tam jest 7 ofiar śmiertelnych na krótkim odcinku 300 m, jeżeli pan nie wierzy może pan, 

przejeżdżając, policzyć krzyże, które tam stoją. W takim okresie czasu, w ciągu ostatnich 5lat 

przynajmniej 4 śmiertelne wypadki były. Czy pozostałe nie sięgam pamięciom. Prosiłem, 

żeby oznakować tę drogę bo więcej zrobić nie możemy. Jeżeli tam dojdzie do wypadku bo 

kierowca zawini to trudno, na to wpływu nie mam. Natomiast możemy to oznakować, od 

strony Straduni oznakować, od miejsca tego zakrętu aż do zjazdu na ul. Polną w Mechnicy. 

Jak się wyjeżdża z zakrętu od strony Straduni, zaraz za zakrętem jest odwołanie znaku „zakaz 

wyprzedzania” i mamy przerywaną zamiast podwójnej ciągłej. Po mojemu, ta podwójna 

ciągła powinna być, aż do ul. Leśnej, minimum i to nas tak dużo roboty nie kosztuje. Tak 

samo przedłużenie zakazu wyprzedzania, też powinno być dalej. Trzecia sprawa, jak patrzę na 

oznaczenia, akurat tutaj Zarząd Dróg Wojewódzkich postawił znaki w Koźlu gdzie się 

wyjeżdża z miasta znak o bardzo silnym kolorze, który wpływa na kierowców, „zwolnij 

doganiasz śmierć”, to ja się zastanawiamy, czy w takim miejscu, niebezpiecznym, czy my 

takiego znaku też nie możemy postawić, a nuż może zadziała na tego kierowcę, w 

jakikolwiek sposób. To jest naprawdę niebezpieczne miejsce. Chciałbym jeszcze powiedzieć 

o drogach powiatowych. Czekamy na ten remont drogi powiatowej na odcinku Mechnica- 

Kamionka. Już raz ta droga była na liście rezerwowej, później była okazja wykorzystać 

pieniądze bo wskoczyło to na odpowiednią listę i tak powiat nie wykorzystał, ja tu mam 

smutek, żal i więcej powiedzieć nie mogę. Pan Wójt tu mówi o przejęciu drogi powiatowej, 
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odcinka w Poborszowie do obwodnicy, z Poborszowa do obwodnicy. Tam i tak nikt nie 

wyjeżdża na obwodnicę. Ja bym tam pieniędzy nie pompował. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To nie pompujemy, to powiat ma to zrobić. 

Radny- M. Polanik: To powiat znowu tam wpompuje. Tam się nie ma co złego wydarzyć bo 

na obwodnicę i tak tam nie można wjeżdżać. Ja bym się tu zastanowił nad tym. Odnośnie 

drogi powiatowej Poborszów- Grocholub, ja przypuszczam, że Zarząd Dróg Powiatowych 

nawet nie wie gdzie ta droga jest. To jest droga, powiedzmy sobie dla mnie to jest droga 

polna. Dlatego o tę drogę tak nie walczymy jak walczymy o drogę, po której się poruszamy. 

Tu z tą drogą się trzeba zastanowić. Tam jest jeden przejazd, ewentualnie do zrobienia na tym 

mostku, a poza tym nad tym trzeba się zastanowić. Do Powiatu mam straszny żal, że od iluś 

lat wypisujemy pisma i nigdy nie mamy od was odpowiedzi. Mnie to osobiście boli, bo 

bynajmniej powinniśmy wiedzieć co i jak, jeżeli o coś walczymy i się domagamy, ja myślę, 

że to nie kosztuje kogoś dużo pieniędzy, ani czasu żeby jakąś odpowiedź wystosować. 

Odnośnie utrzymania drogi powiatowej, ja rozumiem, że my jesteśmy na kraju, skraju 

powiatu i tak też to wygląda jeżeli chodzi o utrzymanie tej drogi. Jeżeli jest koszone pobocze 

to jest raz w roku, to jest super, bo są lata takie, że tam się nikt nie pojawia. Dziury po zimie 

klejone są mniej więcej w październiku, w listopadzie, gdzie idzie kolejna zima. Dziury są 

klejone technologią bardzo ciekawą. Do dziury wsypują asfalt, klepią go łopatą, przejeżdża tir 

asfalt się przykleja do koła i jedzie dalej. Dla mnie to są wyrzucone pieniądze. Pobocza 

zebrane, nie wiem ile też prosimy się, tak samo długo jak o remont tej drogi. Jak się wyjeżdża 

z Kamionki w stronę Walec tam z ledwością się mieści jedna osobówka. Tam jest co najmniej 

70 cm z każdej strony ziemi. 

Radna- U. Marks: Ja do pana, odnośnie drogi krajowej. Chodzi mi o chodnik w 

Długomiłowicach. Kiedy możemy liczyć na dokończenie chodnika wzdłuż ulicy Głównej? 

Jest jeszcze sprawa poprawienia chodnika, który jest i został zniszczony podczas remontu 

drogi? 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Tak jak mówiłem wcześniej, 

planujemy w tym roku wyremontować, tylko wyremontować chodnik, nie przebudować i nie 

robić żadnego nowego chodnika. Natomiast zniszczone części chodnika w tym roku chcemy 

zrobić. Jest to między ul. Naczysławską, a w kierunku do straży. 

Radna- U. Marks: Tylko tam jest ten chodnik. Brakuje 2, 3 km powyżej. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Planujemy tylko i wyłącznie 

wyremontować to co jest niebezpieczne. 

Radna- U. Marks: W planach nie ma nowego chodnika? 
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Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch:  Na dzień dzisiejszy, nie ma w 

planach nowego chodnika. Tam mówi pani o tym odcinku od straży w kierunku do Raciborza, 

po lewej stronie do cmentarza na dzień dzisiejszy budowy chodnika nie zaplanowano. 

Radna- U. Marks: Czy nie ma możliwości, np. partycypować w kosztach w tej inwestycji z 

innymi? 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Tak jak wcześniej 

powiedziałem, o ile będą takie deklaracje, będzie się coś działo to na pewno przyśpieszy taką 

sytuację, tak samo jak w Pokrzywnicy, jak w Mechnicy, mówiliśmy o chodniku między 

Mechnicą, a boiskiem, pomiędzy Większycami, a ulicą w kierunku ronda. Są pewne rzeczy 

gdzie przy tego typu drodze, gdzie jest poza miejscowościami, chodniki należałoby 

usytuować w ogóle po za pasem drogi. Natomiast wracając do skrzyżowania, co pan tutaj 

powiedział, że zaniechanie, czy niechęć do tego skrzyżowania. Nie ma niechęci bo gdyby 

była to nie byłoby dokumentacji, ani żadnych poczynań żeby coś takiego było. Tak, że proszę 

w ten sposób tak nie traktować, że Generalna Dyrekcja po prostu ma niechęć do przebudowy 

tego skrzyżowania bo gdyby była niechęć to nic by się nie działo. 

Radny- W. Krybus: Popieram argument radnego, poprę się jednym przykładem. 

Wybudowana obwodnica dwupasmowa Kędzierzyna- Koźla i skrzyżowanie zjazdu na 

Kuźniczki, ul. Grunwaldzka w ciągu roku to skrzyżowanie zostało zmienione na rondo od 

wybudowania, w ciągu jednego roku po wybudowaniu. Oczywiście, był wypadek, dwie osoby 

śmiertelne. Pamiętam artykuł, PZU się dołożyło do tego. W rok po wybudowaniu nowego 

skrzyżowania, je przebudowano. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Muszę od razu wyprostować, 8 

lat po wybudowaniu obwodnicy, przebudowano skrzyżowanie. 

Radny- J. Ludwig: Mówimy o naprawdę niewielkim koszcie zmiany oznakowania 

poziomego na ul. Leśną. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Chciałem się odnieść do tego 

co pan tutaj mówił. Ja odpisywałem panu na to pismo. Dokonujemy, co roku przeglądu pod 

względem bezpieczeństwa oznakowania, i poziomego, i pionowego i oznakowanie tego 

odcinka jest prawidłowe, normatywne. My na przeglądzie z policją ja ten sam moment 

wskazywałem. Tu są takie wnioski żebyśmy wydłużyli na całym odcinku zakaz 

wyprzedzania. Jest to zgodne z normatywem, jest oznakowane skrzyżowanie, jest przed 

skrzyżowaniem linia podwójna ciągła, która zabrania wyprzedzania, wręcz 150m od 

skrzyżowania jest znak, który zabrania wykonywania manewru wyprzedzania w związku z 

tym, my chcielibyśmy w pewnym momencie powiedzieć, że każdy jeden kierowca to jest 
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idiota, za przeproszeniem. Musimy mu wszystko pokazać, ty masz zrobić to ty masz zrobić 

tamto. Znak pionowy, który mówi o tym że jest skrzyżowanie wyraźnie mówi jak się ma 

zachować kierowca. 

Radny- M. Polanik: To jest ta sama sytuacja co tutaj na skrzyżowaniu, wszystko jest dobrze  

oznakowane, a nagminnie tam dochodzi do tych sytuacji. Jak twierdzę, jak kierowca 

wyjeżdża z za zakrętu i ma 100 m przerywanej, a później się pojawia 20 m ciągłej, to czemu 

nie można tych 100 m też zamienić na ciągłą? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Panie dyrektorze, problem polega na tym, wyjeżdżamy z zakrętu 

od Straduni, jedzie przede mną ciężarowy samochód, przed ciężarowym osobowy, ja jadę za 

ciężarowym nie widzę tego znaku, że jest skrzyżowanie, widzę kawałek linii przerywanej 

biorę się do wyprzedzania ciężarowego, a ten przed nim bierze się do wykonania manewru 

skrętu w lewo, w ul. Leśną i wtedy dochodzi do tych wypadków. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Panie Wójcie w sam raz nie 

widzę, co jest z przodu ale staram się wyprzedzać.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Gdyby była ta podwójna ciągła to by zniechęciło nie jednego do 

wyprzedzania. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Musicie państwo zauważyć 

jedną rzecz, nie wiem czy pan mi pomoże, czy nie  w prawie o ruchu drogowym w tej chwili 

w ogóle będzie znaczna część znaków likwidowana mówiąca właśnie o zakazach 

wyprzedzania, tych znakach pionowych. Kierowca ma określić, czy on może czy nie, chcemy 

coś dodatkowo tworzyć. 

Radny- M. Polanik: Czy jest jakieś prawo, które mówi, że nie możemy tam oznakować tego 

inaczej? Tu są konkretne argumenty i konkretne przypadki. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Będzie kolejny przegląd w tym 

roku dróg pod względem bezpieczeństwa. Będzie wiosenny przegląd zwrócimy szczególną 

uwagę na to skrzyżowanie przeanalizujemy to z brd i jeżeli będzie coś takiego, naprawdę nie 

jestem przeciwnikiem żeby pomóc tu zlikwidować miejsce niebezpieczne. 

Sołtyska Sołectwa Kamionka: Jeżeli nie umiecie znaków postawić to zróbcie trzeci pas, 

żeby mogli ci co na Leśną zjechać. 

Radny- J. Ludwig: Jest dla mnie dość trudna do zrozumienia sytuacja, chyba że jest przepis 

który mówi, że nie wolno tej linii ciągłej pociągnąć dalej. Jeżeli tyle lat sugerujemy jak 

rozwiązać problem, a to jest tylko przedłużenie o 100, czy 200 m linii ciągłej to, to jest żadne 

koszt. Sugestia ludzi na miejscu. Argument, że ta droga jest zgodnie z przepisami, dobrze 

oznakowana na to jest też odpowiedź na to jak traktuje się nas ludzi, którzy chcemy, albo 
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widzimy sposób rozwiązania tego problemu. Jeżeli rzeczywiście byście państwo tutaj mi 

odpowiedzieli, że nie ma możliwości tego znaku, tej linii ciągłej przedłużyć to ja bym to mógł 

zrozumieć, bo powiem, że idiotyczne, za przeproszeniem są przepisy, natomiast jeżeli ja 

słyszę odpowiedź, że myśmy to sprawdzili i jest zgodnie pod względem prawnym to dla mnie 

to jest odpowiedź, która mi też daje odpowiedź. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: To co powiedziałem, będzie 

przegląd wiosenny tego oznakowania. 

Radny- J. Ludwig: Czemu nie było wcześniej? 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch:  Było wcześniej, to samo było. 

Radny- M. Polanik: To możemy zakładać, że tym razem się tak samo zakończy. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Pochylimy się bardziej nad 

tym problemem, zastanowimy się nad tym. Nikt nie dał jednoznacznej odpowiedzi, że nic się 

na ten temat nie będzie robić. 

Komendant  PP w Kędzierzynie- Koźlu- insp. I. Jaroszyński: Czuję się wywołany do 

tablicy, tak jak słuchałem wypowiedzi pana radnego odnośnie sytuacji jaka tutaj się dzieje. W  

żadnym razie nie padło sformułowanie, że na tym skrzyżowaniu, że tam nikt nie zginął, to jest 

nieprawda. Po drugie to jest nieprawda to, co pan mówi, nie wiem skąd pan wysnuł taki 

wniosek, że te ofiary, czy ranni, którzy zostali zabrani w którąś stronę Polski, to my o nich nie 

wiemy i to nam ucieka ze statystyki. Jest to nie prawda, wszystkie zdarzenia, które są 

prowadzone i zgłoszone u nas, zaistniałe na terenie działania komendy powiatowej u nas są 

rejestrowane i u nas cała statystyka zostaje. Mogą tego człowieka zawieść do Stanów 

Zjednoczonych to i tak wynik przyjdzie do nas, co się z nim stało, czy on się leczył, czy on 

się nie leczył. Mało tego, to nie tylko ofiary śmiertelne są liczone ale również ofiary, które do 

30 dni w statystyce pojawią się i też to jest liczone. Tak, że to co pan mówił rozmija się 

całkowicie z prawdą. Kolejna sprawa, o której pan mówi, proszę rozdzielić dwa zdarzenia, 

kolizja drogowa i wypadek drogowy. Dla państwa być może każde zderzenie się pojazdów to 

już jest wypadek drogowy, niestety dla nas i dla przepisów, które są ustanowione nie jest to, 

jeżeli są osoby ranne, wtedy jest traktowane jako wypadek drogowy, jeżeli to jest pognieciona 

blacha jest to kolizja drogowa, a to już zmienia postać rzeczy. Po trzecie to, że ktoś jedzie i 

koło pana domu najeżdża na tył drugiego pojazdu to świadczy tylko o tym, że nie zachował 

należytej ostrożności podczas kierowania pojazdem, żadna policja nie zapobiegnie tego typu 

zdarzeniom choćbyśmy postawili 1.000.000 znaków i spowolnili ruch do 20km/h. Kolejna 

sprawa, jeżeli chodzi o to, że policjanci coś tam powiedzieli, „a to tylko tak wam, postawili 

znak dla picu”, przepraszam za sformułowanie. Jest to również nieprawda, ponieważ 
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ustawodawca, nie policja, ustawodawca postanowił wyjść naprzeciw pewnym rozwiązaniom i 

jest ta tolerancja do 10 km/h. Mało tego, powiem państwu, że, ku waszej radości, mierniki 

prędkości, tzw, fotoradary są ustawiane z pewną tolerancją niejednokrotnie dużo większą, 

nagle by się okazało, zresztą to ujawniono, ITD wykręciła ponad 20, 25 km/h więcej niż 

dopuszczalna prędkość, bo inaczej zasypałoby ich, by nie wyrobili z mandatami. Kolejna 

sprawa jeżeli chodzi o dywagacje, rozważania odnośnie poprawy bezpieczeństwa, szanowni 

państwo nic nie zastąpi zdrowej logiki i myślenia na drodze, nikt nie jest w stanie, ani ja, i 

pewnie każdy kto przyjdzie po mnie do tej komendy, na całym świecie postawić na każdej 

ulicy, na każdej drodze policjanta żeby pilnował kierowcy i prowadził go za rękę, jak dziecko 

we mgle. Jeżeli podajecie państwo, że w Austrii jest takie rozwiązanie o tym rondzie, czy że 

jest prościej. Dlaczego w Niemczech na osiedlach jest zasada prawej ręki, tam nie ma znaków 

i każdy wie jak ma jechać, czemu tam się nie tłuką na potęgę tylko jest zdrowy rozsądek 

zachowany. Taka jest prawda. Zwróćcie uwagę ile jest absurdów,  ile nastawiano znaków 

drogowych i teraz ludzie piszą, alarmuję, robią zdjęcia żeby to zweryfikować bo nie wiadomo 

jak się zachować, który znak go dotyczy. Tyle znaków, co w Polsce jest na drogach to chyba 

nie ma nigdzie. Co kawałek jakiś znak jest. To, co powiedział pan dyrektor,  jeżeli jest, 

statystyka, są wnioski mieszkańców gminy, policjanci również wnioskują o różne 

rozwiązania, występujemy z pismami o poprawę i stan warunków o poprawę rozwiązań czy 

oznakowania, ale  jeżeli jest przegląd dróg, bieżę się do tego statystykę, zbiera się komisja, 

która rozpatruje ile było zdarzeń, itd.. Czemu mam takie wrażenie, że jest tak, że jeżeli ludzie 

jedni, np. mieszkają na Sławęcicach, zróbmy zakaz wjazdu samochodów ciężarowych bo nam 

się tłuką pod oknami, bo to jest zasadne ale inny mieszkaniec, tychże Sławięcic, jedzie 

ciężarówką, jako kierowca i tarabani się nie wiadomo jak po innej drodze, ale on już nie jest u 

siebie, czyli tam mu wolno bo on nie jest już u siebie. Musimy funkcjonować w taki, a nie 

inny sposób,  nie da się tego pogodzić i ani tego zmienić. Pan dyrektor podał bardzo dobry 

przykład, jeżeli nie mam dostatecznej widoczności nie podejmuję manewru wyprzedzania. 

Pewnie nic by się nie wydarzyło gdyby tam dokleić te 100, czy 200 m linii ciągłej, ale 

zdarzyło by się tak jedzie ciągnik, wszyscy jadą za nim gęsiego, jest widoczność dobra, więc 

wyprzedzimy go, nikt nie każe wyprzedać ciężarówki, gdzieś zdrowy rozsądek trzeba 

zachować. Jeżeli namalujemy od Reńskiej Wsi do ronda, do Straduni podwójny pas też będzie 

dobrze, ale popatrzcie jak wy korzystacie z dróg, niech każdy się uderzy w pierś i jak korzysta 

z drogi. Rozumiem dbałość, zapisałem sobie wszystkie punkty, m.in. odnośnie Straduni, tak 

jak powiedział pan, że będzie przegląd wiosenny, będą przeglądy dróg, zastanowimy się może 

Tylko jeżeli wnioskujemy o coś to zastanówmy się czemu to ma służyć. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Panie Komendancie trzeba  zrozumieć bo to są radni z Mechnicy, 

a giną właśnie ludzie z Mechnicy bo to są ci, którzy wjeżdżają do Mechnicy, to są ci, którzy 

zjeżdżają z krajówki i wjeżdżają do siebie do wsi i to ci mieszkańcy są poszkodowani. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: O tych 7 wypadkach 

śmiertelnych, o których pan radny tutaj mówi, na przestrzeni kilku lat, to tylko raz był 

wypadek śmiertelny. 

Radny- M. Polanik: Powiedziałem na odcinku 300 m, na skrzyżowaniu i na zakręcie.  

Komendant  PP w Kędzierzynie- Koźlu- insp. I. Jaroszyński: Nie jestem przeciwnikiem 

tego, prosiłbym o rozwagę i zdrowy rozsądek, że to co będziemy robić, róbmy to, niech 

czemuś służy, bo ja rozumiem pana radnego, każdego z państwa rozumiem, jest to 

zatroskanie, a jeszcze jest jedna rzecz ta trasa 45, co m.in. jest Mechnica- Stradunię  ona jest 

dzień w dzień patrolowana przez radiowozy, zarówno przez kędzierzyńskie radiowozy, jak i 

przez krapkowickie. Na zasadzie po prostu zamiany, pan ze straży może to potwierdzić jeżeli 

są zdarzenia to uczestniczymy w tych zdarzenia wspólnie, pewnie, że nie może być non stop 

w jednym miejscu radiowóz, bo on się musi przemieszczać do granicy powiatu i do 

Krapkowic. Ta trasa jest patrolowana. Jeżeli chodzi o Reńską Wieś bardzo często stoi 

radiowóz o czym słychać, nie tylko kierowcy ciężarówek, ale osobowych też mają CB radia, 

ale to też działa prewencyjnie, na całe szczęście stoją, czyli ostrzegają się i to też w jakiś 

sposób poprawia bezpieczeństwo. Ponad to jeżeli chodzi o Reńską Wieś, bardzo często jest 

radiowóz w Reńskiej Wsi z jednej strony ronda, z drugiej strony ronda stoi,  Długomiłowice 

na stronę Głubczyc, w samej wiosce też radiowóz. Nie jestem w stanie państwu powiedzieć, 

że codziennie będzie stał radiowóz i karał ludzi. Policjantów przybywa, i oni do czerwca, 

lipca będą w dużym komplecie. Jeżeli teraz już wysyłamy cztery patrole, może nie 

codziennie, ale jadą cztery patrole to znaczy, że niektórym państwo może się zdarzyć przykre 

zatrzymanie przez policję. 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Mnie już drogi 

powiatowe śnią się przez 8 lat. Chciałam zapytać o bezpieczeństwo na drogach gminnych. 

Czy mamy takie drogi fajne, w ogóle o stan dróg, nie tylko bezpieczeństwo. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Większość dróg mamy w dobrym stanie. 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- B. Wołowska: A ul. Stara i Długa? 

Wójt- M. Wojciechowski: Kopią w tej chwili. Jest powiedziane jak będzie wodociąg 

wymieniony, że będzie zrobiona nowa nawierzchnia. Jest w tym roku zrobiony wniosek na tą 

drogę. Wie pani, że jak będą pieniądze w tym roku to będzie zrobione, jak nie dostaniemy 

dofinansowania to będą zrobione w przyszłym roku. 
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Radny- M. Polanik: Reasumując, wracając do tego tematu, ja bym nie walczył o to 

oznakowanie i o to miejsce, po pierwsze gdyby tam nie było 7 trupów,  a po drugie każdego 

roku jako strażak uczestniczę tam w akcjach, gdzie jest wypadek. W zeszłym roku były dwa. 

Rokrocznie tam się coś dzieje, jest to feralny odcinek. To nie jest tak, że mamy 30 km drogi 

krajowej przez gminę ale nie mamy tylu niebezpiecznych miejsc. To jest dla mnie, ewidentnie 

niebezpieczne miejsce. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Ten film mówi wyraźnie o 

czymś, nie o braku czegokolwiek na tamtym skrzyżowaniu tylko o braku rozwagi. 

Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: Zacznę od dróg krajowych. Jestem sołtysem wsi 

Mechnica. Duża bolączka do skrzyżowania w Reńskiej Wsi. Proste rozwiązanie i o ile tam by 

się nie rozwalił jakiś prominent z ministerstwa, czy jakiś poseł nie zrobią tego. Nie będę się 

powtarzał to, co mówili moi poprzednicy z Mechnicy, ale to jest prawda tam mamy na 

okrągło wypadki. Tam trzeba z tą drogą coś zrobić. Następna rzecz jadąc od Poborszowa jest 

skrzyżowanie na ul. Kolonia i były tam postawione zielone słupki i niecały miesiąc te słupki 

zniknęły. Zostały Zabrane prze GDDKiA. Rozmawiałem na ten temat z panem Wójtem. 

Teraz jest to skrzyżowanie bardzo słabo widoczne. Teraz do pana dyrektora z dróg 

powiatowych o drogę powiatową z Mechnicy do Kamionki nie wiem ile lat się prosimy. Pan 

dyrektor wie ile żem się nachodził za tą drogą do pana, ale mnie zaciekawiła jedna rzecz w 

tamtym roku, robimy drogi nie na terenie naszej gminy. Droga z Mechnicy na prom, część tej 

drogi jest powiatu krapkowickiego. Wiem jaka jest granica gminy, jak się dzieli, nie jest ta 

droga powiatu kozielskiego, wiem jaki jest nasz teren działań. Następna rzecz na drodze 

powiatowej, jak idzie od lasu tam jest przepust do przerobienia. Jest ten przepust w fatalnym 

stanie. O ile tam się coś stanie to nie wiem kto będzie odpowiadał. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Jeżeli chodzi o skrzyżowanie, 

o którym pan mówił, ul. Kolonia, chodzi o tą drogą, kilka lat temu, 4 lata temu była drogą 

polną, drogą transportu rolnego i nie jest to jako skrzyżowanie z drogą publiczną. Jak żeśmy 

postawili znaki na pewno żeśmy nie zabrali. Jeżeli postawimy to my nie zabieramy tego, ale 

generalnie rzecz biorąc tam jest na pewno nie zakończona sprawa i pan Wójt o tym doskonale 

wie. Zrobiliście drogę do granicy pasa bez decyzji uzgadniającej, że to jest skrzyżowanie. 

Tyle mogę na ten temat powiedzieć. 

Przewodniczący ZG TSKN- H. Hojdem: Mam pytanie do pana dyrektora dróg 

powiatowych, czy byłaby możliwość, panie dyrektorze, przekazać nam do Urzędu Gminy 

wykazu nie tylko drogi, które zostały zrobione w naszej gminie, ale w porównaniu w innych, 
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pozostałych gminach. Takie porównanie byłoby nam bardzo przydatne, prosiłbym jak by taka 

możliwość była, bo jako były radny wiem jak to było, ostatnie 3 lata. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Chciałbym podziękować za to, że wysyłają radiowozy do 

naszej wioski do Łężec i jak by można było, szczerze. Jak się pokaże radiowóz na wsi to 

niestety, u nas jeżdżą tacy co są pod wpływem. Taka moja uwaga czy nie można tego wzmóc 

na terenie naszej gminy. W Gminie Zdzieszowice zostało to we krwi, wszyscy na rowerach 

jeżdżą w kamizelkach, żeby to promować, rozpowszechnić wśród rowerzystów.  

Komendant  PP w Kędzierzynie- Koźlu- insp. I. Jaroszyński: Teraz już przepisy zostały 

wprowadzone, stosowne od jesieni, że jest obowiązek używania elementów odblaskowych. 

Policja ze swej strony prowadzi działania prewencyjne, czy profilaktyczne, promujące, taki 

styl bezpiecznej jazdy. Natomiast żeby rozdawać w gratisie kamizelki ewentualnie inne 

elementy odblaskowe musimy się zwrócić, np. do Wójta o wsparcie. 

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot: Czy na drogach powiatowych jest robiony przegląd 

kanalizacji burzowej? Na Radziejowie wszystkie rury są zasypane piaskiem 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Kwestia kanalizacji deszczowej, my 

mamy w swoim zarządzie same przykanaliki i studzienki, a kanalizacja deszczowa jest w 

gestii gminy. Zrobimy przegląd, przykanalików. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Pytanie do dyrektora dróg powiatowych, jak jest z 

egzekucją od przedsiębiorcy zajęcie pasa drogi powiatowej. W Łężcach obok mechanika 

samochodowego droga jest zajęta do połowy przez samochody prywatne, a tam jest 

utrudnienie ruchu. To jest wasza droga. 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Tam samochody parkują. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Nie parkują, oczekują na naprawę. 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: To jest w gestii policji bo co ja mogę 

zrobić. 

Komendant  PP w Kędzierzynie- Koźlu- insp. I. Jaroszyński: Jeżeli postój tego pojazdu 

nie utrudnia ruchu innym pojazdom i nie nosi oznak, że zostało porzucone przez właściciela, 

nie ma mocy sprawczej, żeby te auta usunąć, jeżeli nie ma zakazu na tym odcinku drogi nie 

ma żadnej mocy, żeby auto usunąć z drogi. 

Radny- W. Krybus: Do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, co to znaczy, że rowy przy 

drogach powiatowych nie są w gestii dróg powiatowych? 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Mówię o kanalizacji deszczowej, rowy są 

nasze. 

Radny- W. Krybus: Rów jest wasz, a jak się położy rury to one nie są już wasze. 
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Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Tak. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Zależy co jest w tej rurze. Jak jest odprowadzana 

woda z drogi to jest w gestii zarządcy, ale jak jest odprowadzana woda z pana dachu to jest 

kanalizacja gminna. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jakieś cudowne rozwiązanie. 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Mamy taką opinię prawną, że jeżeli nie 

służy odwodnieniu tylko pasa drogowego to nie jest naszym urządzeniem. Studzienka i 

przykanalik tak, ale już ten kolektor nie. 

Radny- W. Krybus: Jest prawnie możliwa partycypacja innych samorządów w budowach na 

terenie dróg krajowych. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: To nie do mnie to pytanie. 

Pytanie należy skierować do RIO, albo inne instytucji. 

Radny- W. Krybus: Wójt od lat mnie przekonuje, że w Długomiłowicach, gdzie jest droga 

krajowa tam nie możemy dołożyć. Do drogi powiatowej tak do krajówki nie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Były lata 90-te, gdzie RIO dopuszczało współfinansowanie na 

drogach krajowych, na zasadzie takiej, że pisało się porozumienie o użyczeniu terenu na10 lat 

i RIO dopuszczało, od pewnego czasu, po 2000 roku RIO nie akceptuje przekazywania 

dofinansowania zadań na drogach krajowych. Dopuszcza współfinansowanie zadań własnych 

innych samorządu, natomiast dróg krajowych nie. 

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Nawet jeżeli mówimy o tym, 

że samorządy mają problemy, bo mają problemy z tego tytułu to niejeden samorząd nie 

partycypuje przy drogach gminnych. Weźmiemy, np. Długomiłowice, gdzie chodzi o budowę 

chodnika, są wnioski o budowę chodnika wzdłuż tej drogi do cmentarza. Jak popatrzymy to 

tam jest tak, teren który jest w kierunku drogi krajowej, spady z podwórek są do drogi 

krajowej w związku z tym budowa kanalizacji w niczym nie przeszkadza jako kanalizacji 

ogólnospławnej, kanalizacji, która służy i dla drogi krajowej i dla przyległych terenów 

prywatnych i wtedy partycypacja w budowę takiej kanalizacji przyśpieszy budowę chodnika. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Czy słyszymy ten mechanizm, ja się spytam odwrotnie, gdybym 

ja zaproponował, któremukolwiek samorządowi żeby dopłacił nam do zadania gminnego, do 

drogi gminnej, żeby nam samorząd powiatowy dopłacił, wojewódzki, do drogi gminnej 

GDDKiA to mnie wszyscy wyśmieją, a te gminy wszędzie mają dopłacać w drugą stronę. Te 

gminy są pomysłem na życie w całej Polsce. Budżety gmin nie są bez dna, bez końca nie 

można nimi zasilać. 
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Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch:  Pewne elementy gdyby były 

to znacznie szybciej przyśpieszą tę budowę, nikt nie powiedziała w jakim okresie czasu 

wybudują tego chodnika ale być może na ten chodnik trzeba będzie jeszcze czekać 10, a może 

15 lat. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Panie dyrektorze odwrotnie też. Do ul Starej i do Długiej niech 

Generalna Dyrekcja dopłaci. Z waszej drogi na ul. Długą spływa woda. Niech dopłaci, ja się 

zwrócę, zobaczymy co powiecie. Wyśmiejecie mnie. 

Radny- W. Krybus: Tu przedstawiciele dróg i prawa są po to żeby rozwiązywać problem, 

tym głównym problemem było skrzyżowanie w Reńskiej Wsi, podobne skrzyżowanie też 

dróg krajowych mieliśmy w Większycach, też były wypadki, zrobili rondo, też były wypadki. 

Przewrócone tiry.  

Wójt- M. Wojciechowski: Od czasu kiedy jest rondo nie było żadnego wypadku. 

Radny- W. Krybus: Zdarzenia drogowe. Teraz będę polemizował ze zdaniem pana Wójta. 

My tu jesteśmy przede wszystkim, żeby rozwiązywać problemy mieszkańców.  

Wójt- M. Wojciechowski:  W ustawie jest zapisane samorząd ma wymienione zadania 

własne i te zadania ma wykonywać.  

Radny- W. Krybus: Tak ale w 99% problemy własnych mieszkańców, a nie innych, nie 

mieszkańców innych. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pan teraz tak rozumuje jak pan Marszałek. 

Radny- W. Krybus: My staramy się na ulicach gminnych budować chodniki żeby poprawić 

bezpieczeństwo, ale zdecydowanie bardziej poprawiłoby bezpieczeństwo współfinansując 

chodnik na drodze krajowej, która nie jest nasza, chociażby ze względu na ruch, na prędkość i 

dlatego słysząc ten argument od lat, że nie można, a teraz się dowiaduję, że jakiś tam cień 

nadziei jest to zupełnie zmienia postać rzeczy. To zdecydowanie pilniejsze było 

współfinansowanie zadania w postaci chodnika, w pierw kanalizacji burzowej na drodze 

krajowej gdzie go nie ma w ogóle, niż jakiegoś chodnika na drodze gminnej. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest tak jak by pan w domu nie miał roweru, a dofinansował 

sąsiadowi do kupna samochodu. 

Radny- W. Krybus: Jeżeli miałbym pewność, że w krytycznej sytuacji ten sąsiad mnie 

zawiezie, np. do lekarza, to tak. 

Sołtys Sołectwa Pociękarb- M. Klinger:  Jak przy drodze powiatowej pobocze do kogo 

należy? Pan dyrektor mi obiecał, że kogoś wyśle bo na poboczu jest płotek postawiony, 

kamienie położone żeby zrobić sąsiadowi na złość, bo wyjeżdżał tirem i zahaczył o to 

pobocze. Czy mogą leżeć kamienie zaraz koło krawężnika? 
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Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu-A. Kry ś: Pobocza są w naszym zarządzie, tak że 

jest to do sprawdzenia i będziemy żądali usunięcia tego. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Do pana dyrektora dróg krajowych, raz na 

kwartał jest remontowane  rondo w Większycach, chodzi o tą kostkę, jest to robione od kilku 

lat. Jakim trzeba być fachowcem,  żeby cały czas popełniać ten sam błąd i tą kostkę wkładać 

skoro ona i tak po tygodniu wypada. Jest to robione od kilku lat. Druga rzecz, jeśli te kostki 

leżą na szosie, taka kostka spod koła tira jest wystrzeliwana nie raz, jeśli ktoś zginie od tej 

kostki, czyja będzie wina, przechodnia, kierowcy tira, czy właściciela drogi?  

Kierownik Rej. GDDKiA w K ędzierzynie- Koźlu- B. Pilch: Firma wykonuje remont w 

ramach gwarancji. Planujemy zmienić nawierzchnię na opaskę bitumiczną albo betonową. 

Sołtyska Sołectwa Kamionka- I. Badzin: Czy wiadomo, ten przepust, który jest z 

Poborszowa do Kamionki, czy już wiadomo czyj ten przepust jest? Kiedy będzie most 

zrobiony? 

Dyrektor ZDP w  K ędzierzynie- Koźlu- A. Kry ś: To jest droga powiatowa, przepust pod 

drogą jest w gestii powiatu. 

Sołtyska Sołectwa Kamionka- I. Badzin: Ostatnio mi pan powiedział, że to jest w gestii 

spółki wodnej. Tam już przejeżdżać nie można  

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: W Łężcach dwa mosty były czyszczone, kanalizowane, 

udrażniane pod mostami zostało niewyczyszczone z tego względu, że należy to do dróg 

powiatowych, było kierowane pism do was do tej pory nie otrzymałem odpowiedzi, na ul. 

Nowej i Kozielskiej. 

Dyrektor ZDW w Opolu- B. Poliwoda: Muszę temat zgłębić. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel podziękował za przedstawienie informacji, udział w 

sesji przedstawicielom zarządców dróg na terenie gminy Reńska Wieś. 

Ad. 7 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Projekt uchwały Nr XXXIX/251/14 w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej 

Stowarzyszeniu Rozwoju Wsi Mechnica 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski: Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Mechnica złożyło wniosek i musi 

mieć zabezpieczenie finansowe bo inaczej nie zrealizuje tego wniosku. To że jest uchwała to 

jeszcze nie jest pewne, że pożyczka będzie, bo wniosek musi być zaakceptowany w Urzędzie 

Marszałkowskim i musi być przyznany do realizacji, drugi warunek po przetargu kwota 

spadnie zdecydowanie i nie będzie to kwota już w tej wysokości, ale zdecydowanie niższej. 

Ponieważ takie są wymogi na etapie złożenia wniosku, który do końca tego miesiąca trzeba 
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dostarczyć i dokumenty budżetowe stwierdzające, cały ten montaż finansowy, dlatego taka 

uchwała na dzień dzisiejszy jest potrzebna żeby wniosek przeszedł ocenę formalną. 

Radny- W. Krybus: Pożyczka długoterminowa to znaczy, że na jak długo? 

Wójt- M. Wojciechowski: Powyżej roku. Na razie nie ustalamy na jak długo. To wszystko 

zależy jaka kwota będzie. Jak będzie to wiadomo na pewno państwu powiemy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom 

niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia 

zysku, sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zleconych zadań 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały. 

Radni dyskutowali nad treścią uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie w sprawie wycofania 

uchwały spod głosowania. Do głosowania przystąpiło 15 radnych. W głosowaniu stwierdzono 

usunięciu uchwały z porządku obrad (14 głosów „za”), jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Projekt uchwały Nr XXXIX/252/14 w sprawie zmiany uchwały nr X/189/13 w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer przedstawił projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (13 głosów „za”) 2 Radnych- W. Krybus, M. Polanik wstrzymało się od głosu, 1 

Radny- B. Dembończyk głosował przeciw. 

Projekt uchwały Nr XXXIX/253/14 w sprawie dostosowania opisu granic okręgów 

wyborczych Gminy Reńska Wieś do stanu faktycznego 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (15 głosów „za”)   

Ad.8 Protokół Nr XXXVIII/13 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 29.01.2014r. w drodze 

zarządzonego głosowania zostały przyjęty przez radnych (14 głosów „za”), 1 Radna- D. Rak 

wstrzymała się od głosu. 

Ad. 9 Zapytania i interpelacje.  
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Radna- V. Nabrdalik: Dlaczego wszyscy mieszkańcy nie płacą spółki wodnej? Nie wszyscy 

dostali spółkę wodną do opłacenia. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powinni dostać wszyscy.  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Część tych nowych mieszkańców nie jest 

wprowadzona w ewidencji Spółki Wodnej. 

Radna- U. Marks: Rodzice wnioskują, żeby przedszkole w Długomiłowicach było dłużej 

czynne i żeby było wyżywienie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pytanie ilu rodziców to jest? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Proszę zmonitorować ile dzieci będzie 8, 9 godzin. Proszę 

przedłożyć chętnych. Zrobić taki monitoring. 

Radna- S. Geller: Ile osób wystarczy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powyżej 15 warto otworzyć oddział ponad 5 godzin. 

Radna- U. Marks: Zapytania mieszkańców numerów początkowych z ul. Tarnowskiej, w 

sprawie ul Tarnowskiej kiedy będzie nawierzchnia ulicy robiona? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pod górkę, do sklepu dokumentacja jest gotowa. Kiedy będzie 

robione, zobaczymy. Jest tam wodociąg z rur azbestowych. 

Radny- M. Polanik: Prosiłem na komisji o informację odnośnie wodociągów i coś o 

mieszkaniach komunalnych. 

Wójt- M. Wojciechowski:   Z wodociągów jest tak zadzwonił pan Niewiem z pretensjami, do 

Zakładu Usług Komunalnych w Baborowie, że w całej Kamionce są wszystkie hydranty 

nieczynne, tylko jeden jest czynny. W trybie interwencyjnym wszystkie sprawdzili i okazało 

się, że wszystkie są czynne, tylko jeden jest nieczynny. 

Radny- M. Polanik: Byłbym spokojniejszy gdybym wiedział, że są czynne. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ta kontrola nie była w tym trybie wcześniej ustalonym. To było 

w innym trybie, nie w trybie kontroli strażackiej. 

Sołtyska Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: Kiedy będą klejone dziury na drogach 

gminnych? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak firmy rozpoczną produkcję masy asfaltowej. 

Dyskusja na temat utrzymania mieszkań komunalnych i mienia komunalnego. 

Ad. 10 Zamknięcia XXXIX sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1810. 

 
Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 


